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Penava – Ne bih rekao da sam burno reagirao
Mario Strinavić · Saturday, October 19th, 2019

Foto: screenshot

Vukovarski gradonačelnik Ivan Penava je na sjednici Gradskog vijeća u petak poručio
kako se nisu stekli uvjeti za veća prava Srba u Vukovaru. Uslijedio je incident kad mu
je nakon toga vijećnik SDSS-a poklonio Statut Grada ispisan na ćirilici. Penava ga je
bacio na pod i  nazvao to  činom agresije.  Vukovarsko vijeće na kraju je  odbacilo
povećanje prava srpskoj nacionalnoj manjini i naglasilo da j “apsolutno ispoštovana
odluka Ustavnog suda”.

S vukovarskim gradonačelnikom Ivanom Penavom o incidentu je za Dnevnik Nove TV
razgovarao reporter Andrija Jarak.

Gospodine  Penava,  danas  ste  burno  reagirali  na  statut  grada  Vukovara
napisan na ćirilici. Mislite li da ste pretjerali?

Ne bih rekao da sam burno reagirao. Prije bih postavio pitanje zašto smo svo ovo
vrijeme puštali da se događaju stvari u Vukovaru i cijeloj Hrvatskoj, pogotovo u ovim
dijelovima koji su ratom pogođeni. Zašto nismo burnije reagirali kada smo prikupili
više od 700.000 potpisa na referendumu prije pet ili šest godina? Zašto nismo burnije
reagirali u ime pravde i ljudskih života? Mnogo je tih pitanja. Zašto nismo burnije
reagirali kada se u Gradskoj vijećnici i državi čulo da je Oluja etničko čišćenje?

Prvi put ste tako bacili papir na pod.

Možemo i tako reći, ali recimo ovako – da sam barem na sekundu u jednoj drugoj
domeni pokušao biti dostojan svojih Vukovaraca, svih nacionalnosti koje su stale u
obranu grada ’91. godine kada su oni puno, puno burnije reagirali jer su znali tko su i
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što brane. Da je nas više danas koji znaju te iste stvari, vidjeli bi da ne bi bio ovako
istaknut. Ta reakcija zapravo ne bi uopće bila burna, nego sasvim jedna normalna s
obzirom na okolnosti u Vukovaru.

Spomenuli ste druge nacionalnosti. SDSS vas optužuje da ste gradonačelnik
samo Hrvatima, a ne i Srbima.

A što će SDSS drugo reći? HDZ s koalicijskim partnerom HKS-om u Gradskom vijeću
ima najveći broj  vijećnika pripadnika srpske nacionalne manjine. Međutim, oni za
SDSS imaju jednu veliku manu. Naime, sva trojica su hrvatski branitelji. Tu otpišite i
jednu trećinu srpske populacije koja otpada jer je za SDSS to kvalifikacija koja ih
diskvalificira kao Srbe.

Onda imate i drugu trećinu ljudi koji su zatečeni u mirnoj reintegraciji u hrvatskom
Podunavlju i koji su s nama prihvatili vrijednosti ove države, pristali s nama graditi
bolji  Vukovar i  bolju Hrvatsku i  prihvatili  ju kao svoju jedinu državu. Onda i njih
možete odmah otpisati jer ni to za SDSS nisu dovoljno dobri Srbi.

Što onda ostaje? Ostaju ljudi koji su na tragu velikosrpske ideologije. Sjetit ću vas da
je  taj  SDSS nastao od SDS-a,  osnivača Gorana Hadžića  i  Vojislava Stanimirovića
poznatog po izjavi za vukovarsku bolnicu da je pao posljednji utaški bastion. A na tom
tragu i svih ovih okolnosti i događanja koja imamo, pa i ove agresije danas koju su
onako manipulativno i demonstrativno izveli u vijećnici SDSS-a u Vijećnici.

Hoće li ikada doći vrijeme za uvođenje ćirilice u Vukovar?

Gledajte, kakvo će vrijeme doći to će dragi Bog reći. Za grad Vukovar mislim da je
krivo pitanje postavljeno. Meni bi logičnije pitanje bilo hoće li ikada doći vrijeme za
pravdu za hrvatske heroje. Kad kažem heroje, mislim na heroje svih nacionalnosti koji
su poginuli  u Vukovaru. Pravdu za silovane žene grada Vukovara, za više od 300
stradale djece u Vukovaru.

To su pitanja koja su, po meni, dominantna, bitna. Daj Bože da jednom to pitanje dođe
na dnevni red. To bi značilo da je Hrvatska sređena država i da nema problema.
Međutim, da se ne postavimo predefenzivno, zašto nitko ne postavlja pitanje je li popis
na temelju kojeg se ostvaruje i potražuje to pravo točan?
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Bojite  li  se  da  bi  Vlada  mogla,  sukladno  zakonskim ovlastima,  raspustiti
Gradsko vijeće ako se ovakva situacija nastavi?

Ne bojim se. Svatko ima svoje ovlasti. Danas smo utvrdili da svatko treba povlačiti
poteze u koje čvrsto vjeruje i iza kojih čvrsto stoji i dosljedan je. Nije da imam straha u
tom smislu, ali nije ni da mislim da uopće Vlada pomišlja na takvu reakciju. Trudim se
gledati problematiku grada Vukovara i  svojih sugrađana, a naravno o problemima
Vlade i svake druge institucije u državi neka brigu vode oni koji su za to odgovorni.

Sad jedno osobno pitanje. Jedan dan kažete da ste spremni napustiti HDZ ako
se ova pitanja  ne počnu rješavati,  a  drugi  dan kažete  da ste  se  spremni
kandidirati za predsjednika HDZ-a. Što je od toga točno?

Mislim da sam bio dovoljno jasan. Rekao sam da su neke vrijednosti u ovoj državi za
mene iznad svega, iznad bilo kakve osobnosti, stranačke discipline, politike, iako je to
samo po sebi bit politike da imate takve vrijednosti i da se zalažete za njih, što znači
da vrijednosti  Domovinskog rata,  temeljne ljudske vrijednosti  o  kojima pričamo u
Vukovaru, života, slobode, ravnopravnosti, prava na presudu u razumnom roku. To su
vrijednosti  za  koje  se  zalažemo  i  koje  su  nam  u  korijenima  Ustava,  temeljima
Domovinskog rata. Za njih sam spreman na sve.

I otići iz HDZ-a i kandidirati se za predsjednika?

Upravo tako kako sam vam rekao. Ja već gotovo tri godine komuniciram jedne te iste
stvari, vrlo jasno i miroljubivo. A kako ste rekli u prvom pitanju, burno, sve što je u
kontri burnog ja sam bio godinu dana. Nije bilo efekta. Naravno da razmišljam , i da
moram razmišljati jer mi je to dužnost, o drugim putevima rješavanja ovog problema
jer sam tu da riješim stvar.
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